
Zápis 
z 8. veřejného jednání zastupitelstva Města Rovensko pod Troskami 
konaného ve čtvrtek 14. prosince 2023 od 19.00 hodin v sále radnice 

 
 

Přítomni: Jiřina Bláhová, Ing. Tomáš Bláha, Jaroslav Votrubec, Zdeňka Nejedlá, Ing. Petr Halama, Jan 
Šourek, MVDr. Michal Švihel 
Omluveni: Jiří Kubelka, Mgr. Radka Kobrová, Ing. Alena Kozubová, Tomáš Procházka 
 
Paní starostka Jiřina Bláhová přivítala všechny přítomné na 8. veřejném jednání zastupitelstva Města 
Rovensko pod Troskami a konstatovala, že je přítomno 7 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné. Jako ověřovatele zápisu navrhla Jiřinu Bláhovou, Zdeňku Nejedlou a Jana Šourka.  
Do návrhové komise navrhla MVDr. Michala Švihela, Jaroslava Votrubce a Ing. Tomáše Bláhu. 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Paní starostka sdělila, že návrhová komise bude kontrolovat navržené usnesení v průběhu tohoto 
veřejného jednání a pokud bude vše souhlasit, nebude nutné usnesení na konci veřejného jednání 
číst.  
             Schváleno 7 hlasy.  
 
Zapisovatelkou jednání jmenovala sl. Petru Skalskou. 
 
Paní starostka přečetla program jednání: 
1. Kontrola plnění usnesení z minulého jednání 
2. Předání pamětních medailí Antimony 80 
3. Palda rekreační středisko, s.r.o. – zastupitelstvo města v působnosti valné hromady 
4. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
5. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze vstupného 
6. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 
7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového  
     hospodářství 
8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů 
9. Rozpočet města Rovensko pod Troskami na rok 2024 
10. Prodej pozemků 794/1, 794/3, 794/6 k.ú. Rovensko p. Tr. 
11. Žádosti o dotace 
12. Bezúplatný převod pozemku od SPÚ 
13. Rozpočtové opatření 10/2023 
14. Různé 
15. Usnesení a závěr 
 

Schváleno 7 hlasy. 

Bod 1. Kontrola plnění usnesení z minulého jednání 
Paní starostka uvedla, že na minulém zasedání nebyla pověřena žádným zvláštním úkolem. 
 
Bod 2. Předání pamětních medailí ANTIMONY 80 
Paní starostka konstatovala, že pokud do života lidí zasáhne válka, přijde velice těžká doba, kterou si 

my, kteří jsme válku nezažili neumíme představit. Rovensko kromě chudoby a s tím spojených 

povinností dodávek a dalších útrap výrazně zasáhla 2.sv. válka jen dvakrát. Jednou z těch zásadní 

událostí  bylo dopadení paravýsadku Antimony 16.1.1943 na místní plovárně. U nás v Rovensku si 



pravidelně každý rok tyto události připomínáme. Je to proto, že nesmíme zapomenout na hrdiny, díky 

kterým tady jsme, kteří a spousta dalších, nám vybojovali svobodu. Nově jsme mezi tyto vzpomínané 

hrdiny zahrnuli i rodáka z Rovenska p. Tr. letce RAF Václava Leitensdorfera. Antimony si již mnoho let 

v lednu připomínáme společně s Rotou Nazdar. Paní starostka připomněla, že ještě v letních měsících 

pořádáme slavnostní den města spojený s připomínkou Antimony a to zase se Spolkem válečných 

veteránů samostatného protichemického praporu z Liberce. Dodala, že k právě k letošnímu 80. výročí 

Antimony společně se Spolkem válečných veteránů dali vyrobit pamětní mince v limitované sérii, 

které by dnes chtěla předat s panem Josefem Kubešem, jedním z hlavních postav Spolku válečných 

veteránů samostatného protichemického praporu, všem těm, kteří se do těchto akcí zapojují a 

pomáhají. Jsou to členové SDH, naši osvědčení herci a zastupitelé města, kteří tyto akce podporují. 

Poté všem poděkovala za přízeň, pomoc a spolupráci.  

Slovo si převzal pan Kubeš, který pozdravil všechny přítomné. Uvedl, že je velice rád, že může již 10 

let s městem Rovensko pod Troskami spolupracovat a velice ho těší, že se k 80. výročí podařilo sehnat 

peníze na oslavy i na medaile. Řekl, že jich nechali vyrobit pouze 550 ks. Část jich (bronzové) je 

prodejná a občané si je mohli a stále můžou volně zakoupit, část neprodejná, a právě ty se budou 

předávat jako připomínka události a poděkování za pomoc městu. 

Paní starostka s panem Kubešem za pomoci pana Bláhy předali všem přítomným oceněným medaili a 

poděkovali jim za spolupráci. Seznam oceněných bude přílohou zápisu. 

Paní starostka poté dodala, že bude ráda, když bude spolupráce se všemi oceněnými dále pokračovat 

a vyzdvihuje spolupráci s panem Kubešem a panem Havlíčkem. 

Pan Kubeš ještě vysvětluje, co je na medaili vyobrazeno. Říká, že na první straně se nachází busty 

všech tří členů paravýsadku Antimony a na straně druhé rukávový znak parašutistů Velké Británie. 

Dodává, že na medaili je také možné nalézt text v Morseově abecedě. Vysvětluje, že to jsou poslední 

slova, která od dopadených parašutistů zazněla. Dodává, že medaile jsou číslovány. Již 10.11.2023 při 

příležitosti Mezinárodního dne válečných veteránů obdržel hejtman Libereckého kraje p. Půta 

pamětní minci č.2. Číslo 1 je rezervovaná a připravená pro pana prezidenta a teď budou ještě 

následovat další pro různé partnery. Ještě jednou všem děkuje, loučí se a dodává, že už teď se těší na 

příští rok. 

Pan Dlouhý děkuje za všechny členy SDH Rovensko, kteří obdrželi medaile a doufá, že budou moci být 

i nadále nápomocni. 

Bod 3. Palda rekreační středisko, s.r.o. – zastupitelstvo města v působnosti valné hromady 
Paní starostka konstatovala, že rekreační středisko na Paldě má za sebou třetí sezónu pod vedením 
paní Marcely Smrčkové, která měla být přítomná a podat zprávu o činnosti a hospodaření za sezónu 
2023. Paní Smrčková je však bohužel nemocná, takže zprávu podá až v lednu 2024.  
 
Poté paní starostka sdělila, že  zastupitelé byli seznámeni s výsledkem hospodaření za rok 2022, který 
skončil se ziskem 651 tis. Kč.  Vzhledem k hospodářskému výsledku v roce 2022 navrhuje dozorčí rada 
v souladu s § 60 zákona č. 90/2012 Sb., o obchodních korporacích a v souladu se Smlouvou o výkonu 
funkce jednatele vyplatit jednorázovou odměnu jednatelky Marcely Smrčkové.  
 
Požádala zastupitelstvo o hlasování, kdo souhlasí s vyplacením jednorázové odměny jednatelce 



společnosti PALDA rekreační středisko s.r.o. Marcele Smrčkové, dle článku III, bodu 3.4 Smlouvy o 
výkonu funkce jednatele a dle návrhu dozorčí rady. 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Bod 4.Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného prostranství  
Paní starostka vysvětlila, že z důvodu změny v legislativě je nutné uvést do souladu obecně závazné 
vyhlášky o místních poplatcích. Všechny nově vydané obecně závazné vyhlášky budou zveřejněny na 
webu města a zároveň ve Sbírce právních předpisů územních samosprávních celků a některých 
správních úřadů na https://sbirkapp.gov.cz 
 
OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství stanovuje sazbu poplatku za každý 
započatý m2 a den a návrh je ponechat 10,-Kč/m²/den. Za umístění reklamního zařízení 1.000 Kč/rok. 
Přílohou OZV je seznam pozemků, pro které toto platí. 
Zastupitelstvo bylo seznámeno s návrhem OZV. 
  
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Bod 5.Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze vstupného 
Paní starostka sdělila, že OZV o místním poplatku ze vstupného stanovuje povinnost ohlášení akce 
nejpozději 15 dnů před jejím konáním a sazba poplatku je pro kulturní a sportovní akce 10 % ze 
vstupného a u prodejních a reklamních akcí 20 % ze vstupného. Splatnost poplatku je do 15 dnů od 
skončení akce. 
Zastupitelstvo bylo s návrhem OZV seznámeno. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Bod 6.Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 
Paní starostka uvedla, že OZV o místním poplatku z pobytu stanovuje ohlašovací a evidenční 
povinnost. Zároveň stanovuje výši poplatku 20 Kč za každý započatý den pobytu s výjimkou dne 
počátku pobytu. 
Zastupitelé byli se návrhem OZV seznámeni. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Bod 7.Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů  
Paní starostka konstatovala, že OZV o místním poplatku ze psů stanovuje ohlašovací povinnost, 
splatnost poplatku a jeho výši, která je navržena takto: Poplatek za jednoho psa 200 Kč ve všech 
částech obce, tedy i ve Štěpánovicích, Blatci, Křečovicích, Václaví a Liščích Kotcích, poplatek za 
druhého a každého dalšího psa 300 Kč. Splatnost poplatku je 31.5. příslušného kalendářního roku. 
Zastupitelé byli s návrhem seznámeni. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Bod 8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
Paní Nejedlá informovala, že OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
stanovuje poplatníka, ohlašovací povinnost, sazbu a splatnost poplatku. Pro letošní rok je v návrhu 
ponechat poplatek 720 Kč jako v loňském roce a splatnost poplatku je 31.5. daného roku. 
Zastupitelé byli s návrhem seznámeni. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 

https://sbirkapp.gov.cz/


Bod 9.Rozpočet města Rovensko pod Troskami na rok 2024 
Paní Nejedlá sdělila, že návrh rozpočtu byl projednán na pracovní schůzce zastupitelstva a rovněž byl 
projednán finančním výborem. Občané měli možnost se s ním seznámit na fyzické úřední desce, na 
webových stránkách města nebo v kanceláři MěÚ Rovensko pod Troskami, kde byl k nahlédnutí v 
listinné podobě. 
 

Před hlasování ještě navrhla následující úpravy a doplnění návrhu rozpočtu: 
Ve výdajové části doplnit položku: DPS - výměna střešní krytiny ve výši 700.000 Kč a dále také ve 
výdajové části snížit položku: nespecifikovaná rezerva ve výši 700.000 Kč. 
Tím se celkové příjmy ani výdaje nezvýší a zůstanou v původní výši dle návrhu. Dodala, že krytina je 
v dezolátním stavu a zatéká tam. 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Paní Nejedlá vysvětlila, že rozpočet na r. 2024 je schodkový s tím, že rozdíl mezi příjmy a výdaji plus 
splátka úvěru je krytý zůstatkem finančních prostředků r. 2023, a to: 
Příjmy ve výši      33.028.647,00 Kč 
Zůstatek roku 2023 (financování) ve výši  31.000.000,00 Kč 
Celkové příjmy ve výši    64.028.647,00 Kč 
 
Celkové výdaje běžné i kapitálové ve výši  42.361.979,00 Kč 
Splátka úvěru (financování) ve výši     1.666.668,00 Kč 
Termínované vklady    20.000.000,00 Kč 
Celkové výdaje ve výši    64.028.647,00 Kč 
 
Požádala zastupitelstvo o schválení rozpočtu Města Rovensko pod Troskami na r. 2024 jako 
schodkového s tím, že rozdíl mezi příjmy a výdaji plus splátka úvěru plus termínované vklady  
je krytý zůstatkem finančních prostředků r. 2023. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 
Dále požádala o schválení závazných ukazatelů rozpočtu dle upravené tabulky „Návrh rozpočtu Města 
Rovensko pod Troskami na r. 2024. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
Poté konstatovala, že tímto je rozpočet města na rok 2023 schválený. 
 
Bod 10. Prodej pozemků p.č. 794/1, 794/3 a 794/6 k.ú. Rovensko pod Troskami 
Paní starostka uvedla, že na město Rovensko pod Troskami se obrátili manželé …………s žádostí o 
odkoupení pozemků. Pozemek p.č. 794/1 o výměře 2227 m2 TTP, pozemek p.č. 794/3 o výměře 778 
m2 TTP a pozemek p.č. 794/6 o výměře 460 m2 ostatní plocha, vše v k.ú. Rovensko pod Troskami, 
zapsáno na LV 10001. Upřesnila, že se jedná o pozemky na Liščích Kotcích. Ceny pozemků dle 
znaleckého posudku č. 2687-12/23 ze dne 22.11.2023 jsou stanoveny takto. Pozemek p.č. 794/1 
celkem 10.711,87 Kč, tj. 4,81 Kč/m2. Pozemek p.č. 794/3 celkem 3.682,10 Kč, tj. 4,73 Kč/ m2. 
Pozemek p.č. 794/6 celkem 13.800 Kč, tj. 30,-Kč/m2. Celková cena dle znaleckého posudku je 28.194 
Kč. Důvodem žádosti je plánovaná rekonstrukce domu na adrese Liščí Kotce čp. 374 v Rovensku pod 
Troskami. Záměr prodeje byl zveřejněn na elektronické i fyzické úřední desce města Rovensko pod 
Troskami dne 22.11.2023.  
Paní starostka navrhla odprodat pozemky p.č. 794/1, p.č. 794/3 a p.č. 794/6 v k.ú. a obci Rovensko 
pod Troskami manželům ……………… oba bytem ………………… za cenu 40,- Kč / m2, tj. 138.600 Kč do 
SJM s tím, že veškeré náklady spojené s prodejem hradí kupující. 
 



Schváleno 6 hlasy. Zdržel se 1 – p. Votrubec 
 
Pan Halama dodává, že cena je tak nízká, protože se jedná o zanedbaný pozemek, který je městem 
nevyužitelný a je velice nákladná údržba. Upozorňuje na to, že toto není běžná cena pozemků, za 
kterou město pozemky prodává. 
 
Bod 11. Žádosti o dotace 
a) Podání žádosti o dotaci na rekonstrukci sociálního zařízení budovy základní školy č.p. 213. 

Paní starostka sdělila, že v malé škole je havarijní stav vodovodních a odpadních rozvodů. Dosud 
se prováděly pouze lokální opravy. V souvislosti s novými rozvody bude nutné v některých 
případech změnit i dispozici, dovést teplou vodu do tříd, zrekonstruovat sociální zařízení v obou 
podlažích. Projektovou dokumentaci vypracoval Ing. Vratislav Salaba. V současné době je vydáno 
pravomocné stavební povolení. Rozpočtovaná cena díla je 6.356 tis. Kč vč. DPH. Dodala, že na akci 
máme schválenou dotaci z programu obnovy venkova Libereckého kraje ve výši 300 tis. Kč. Je 
třeba pokusit se najít ještě další zdroj na dofinancování akce. 
 
Požádala zastupitelstvo o schválení podání žádostí o dotace z jiných zdrojů.  
 
 Schváleno 7 hlasy. 

 
b) Podání žádosti o dotaci na sanaci vnitřních prostor zvonice a restaurování zvonu sv. Jiří  

Paní starostka konstatovala, že v roce 2022 byl proveden nátěr venkovní části zvonice. V únoru 
byla zvonice převedena do majetku města. Nyní je třeba provést důkladnou sanaci vnitřních 
prostor proti dřevokaznému hmyzu, houbám a plísním. Další potřebou je zrestaurování zvonu sv. 
Jiří, kde hrozí puknutí zvonu. Předpokládaná cena obou děl je 800 tis. Kč. 
 
Doplnila, že Liberecký kraj pravidelně vypisuje dotační tituly na opravy a restaurování památek, 
proto požádala zastupitele o souhlas s podáním žádosti o dotaci na sanaci vnitřních prostor 
zvonice a na restaurování zvonu sv. Jiří. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 

c) Podání žádosti o dotaci na přístavbu mateřské školy – zkapacitnění 
Dále paní starostka sdělila, že na stavbu přístavby mateřské školy je třeba hledat vhodný dotační 
program. 
 
Požádala zastupitele o schválení podání žádosti o dotaci v případě, že bude vypsán vhodný 
dotační titul. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
 

d) Podání žádosti o dotaci na výměnu střešní krytiny na domě č.p. 421 
Paní starostka informovala, že střecha na DPS je v havarijním stavu a je třeba řešit výměnu střešní 
krytiny včetně oplechování.  
 

       Poté požádala zastupitelstvo o souhlas s podáním žádosti o dotaci z programu obnovy venkova  
       Libereckého kraje s tím, že město má vyčleněny vlastní prostředky na dofinancování. 
       
        Schváleno 7 hlasy. 
        
 



 
Bod 12. Bezúplatný převod pozemku od SPÚ 
Paní Nejedlá oznámila, že Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, Rašínovo Nábřeží 
390/42, 128 00 Nové Město, Praha 2 převede na základě odsouhlasené žádosti městu Rovensko pod 
Troskami pozemek p.p.č. 2251/3, ostatní plocha, způsob využití ostatní komunikace, zapsaného na LV 
č. 60000, hodnota v účetní evidenci 265 Kč. Jedná se o pozemek o výměře 12 m2, který je součástí 
chodníku u mostu přes Veselku. 
 
Požádala zastupitelstvo o souhlas s bezúplatným převodem vlastnického práva k majetku p.p.č. 
2251/3 a uzavřením Smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku s Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. 
 
 Schváleno 7 hlasy. 
Dodala, že dále máme požádáno o převod pozemku na Šachtě p.p.č. 1361. V současné době se čeká 
na vyjádření Lesů ČR. 
 
Bod 13. Rozpočtové opatření 10/2023 
Paní Nejedlá seznámila přítomné s rozpočtovým opatření 10/2023.  

A poté požádala zastupitele o hlasování o schválení rozpočtového opatření 10/2023. 

Schváleno 7 hlasy. 

Bod 14. Různé 
 
A) Dodatek č. 22 k Programu obnovy venkova 

Paní Nejedlá uvedla, že Program obnovy venkova je strategický dokument obce a Dodatek č. 22 
Programu obnovy venkova obsahuje investiční akce, plánované v příštích letech.  
 
Seznámila přítomné s plánovanými investičními akcemi a požádala zastupitele o hlasování. 
 

      Paní starostka jen doplnila, že se jedná o zvláštní typ dokumentu o plánech. Částky, které v něm jsou 
uvedeny nemusí úplně souhlasit se skutečností.  

 
  Schváleno 7 hlasy. 

 
B) Poskytnutí účelově neurčeného finančního daru základní škole 

Paní Nejedlá oznámila, že společnost DIKÉ ZAHRADY s.r.o. daruje Základní škole v Rovensku pod 
Troskami finanční účelově neurčený dar ve výši 30.000 Kč pro podporu mimoškolních aktivit a 
kulturních akcí žáků. 
 Schváleno 7 hlasy. 
  

C) Poskytnutí účelově neurčeného finančního daru mateřské škole 
Paní Nejedlá oznámila, že MUDr. Ester Forgačová daruje Mateřské škole v Rovensku pod Troskami 
finanční účelově neurčený dar pro podporu výchovy a vzdělání dětí předškolního věku ve výši 
10.000 Kč.  
Poté požádala zastupitele, aby tuto zprávu vzali na vědomí. 

 
 
 

 



D) Poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Libereckého kraje mateřské škole v Rovensku p. Tr. 
Paní Nejedlá konstatovala, že Liberecký kraj v rámci programu Podpora školního stravování 
v Libereckém kraji pro školní rok 2023/2024 poskytl Mateřské škole v Rovensku pod Troskami 
finanční dar v maximální výši 27.240 Kč, a to k zajištění stravování dětem z rodin ohrožených 
chudobou, materiální nebo potravinovou deprivací. 

 
Požádala zastupitele o hlasování, kdo je pro přijetí tohoto finančního daru základní školou? 

 
 Schváleno 7 hlasy. 
 

E)  Rozpočtový výhled a návrh rozpočtu ZŠ a MŠ 
Paní Nejedlá sdělila, že Městu Rovensko pod Troskami, jako zřizovateli, byl předložen základní školou  
návrh rozpočtu na r. 2024 a návrh střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2025 - 2026. 
Mateřskou školou byl předložen návrh rozpočtu na rok 2024 a návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu na r. 2025 – 2027. Návrhy byly zveřejněny na fyzické i elektronické úřední desce města a na 
úředních deskách škol. Po 15 dnech zveřejnění mohou být schváleny starostkou města.  
Návrhy byly řádně vyvěšeny a zastupitelé s nimi byli seznámeni. 
 
Paní Nejedlá požádala zastupitele, aby tyto návrhy vzali na vědomí 

 
F) Zpráva o výsledku kontroly finanční činnosti Mikroregionu Tábor v roce 2023 
 Paní Nejedlá uvedla, že dne 17.10.2023 provedla dozorčí rada ve složení Mgr. Zdeněk Mrkvička, 
starosta Žernova, Jiřina Bláhová, starostka města Rovensko pod Troskami a Petr Blažek, starosta obce 
Bradlecká Lhota, kontrolu účetních dokladů a zůstatku na účtu svazku k datu 30.9.2023.  
 Byla provedena kontrola účetních příjmových a výdajových položek za období 1.9.2023 – 30.9.2023. 
 Zůstatek účtu, vedený u Komerční banky a.s. k 30.9.2023 činil 1.199.580,06 Kč a zůstatek účtu 
vedený u ČNB k 30.9.2023 činil 8.916,78 Kč. Dozorčí rada konstatovala, že nebyly zjištěny nedostatky. 
 
Zastupitelé byli se zprávou seznámeni, proto je požádala, aby ji vzali na vědomí. 
 
G) Zpráva o výsledku dílčí kontroly hospodaření města v r. 2023 a zpráva o kontrole matrik  

v r. 2023 
Paní starostka informovala, že dne 1.11.2023 proběhlo dílčí přezkoumání hospodaření města za r. 
2023. Přezkoumání provedly kontrolorky z odboru kontroly Krajského úřadu Libereckého kraje Mgr. 
………… a Bc. ………... Výsledek z dílčího přezkoumání zní, že v rámci přezkoumání hospodaření nebyly 
zjištěny nedostatky uvedené v ustanovení § 10 odst. 3 písm. b) zákona č. 420/2004 Sb.  
 
Zastupitelé byli se zápisem z dílčího přezkoumání hospodaření města seznámeni, proto požádala 
zastupitele, aby tento zápis vzali na vědomí.  
 
Zpráva o dílčí kontrole hospodaření bude přílohou zápisu. 
 
 
H)  Kontrola výkonu přenesené působnosti v oblasti správních činností.  

Paní starostka vysvětlila, že se jedná se o matriční činnost. Kontrolu provedla p. ………….. a p. 
…………., matrikářky Městského úřadu v Turnově dne 17.10.2023. Výsledek kontroly byl, že výkon 
přenesené působnosti na kontrolovaných úsecích a činnostech přenesené působnosti je prováděn 
v souladu se zákony a jinými právními předpisy, což znamená, že obě kontroly dopadly dobře. 
 
Požádala zastupitele, aby tuto zprávu vzali na vědomí 

 



I) Integrovaný projekt Mikroregionu Tábor na území Libereckého kraje 

Paní starostka informovala, že v rámci integrovaného projektu Mikroregionu Tábor na území 

Libereckého kraje v roce 2024 bude požádáno ve společném rozsahu členských obcí, do kterých také 

spadáme, o dotaci na zastřešené pódium na společenské akce. Dále Rovensko p. Tr., Nová Ves a 

Tatobity připojují svůj požadavek na elektronické úřední desky.  

Dotační podpora je 50 % z uznatelných nákladů. 

 

Požádala zastupitele o hlasování, jestli souhlasí se zapojením požadavku Rovenska p. Tr. na 

elektronickou úřední desku v rámci integrovaného projektu Mikroregionu Tábor  

 Schváleno 7 hlasy. 

J) Změna č.2 Zásad územního rozvoje Libereckého kraje 
Paní starostka sdělila, že zastupitelstvem Libereckého kraje byla schválena Změna č.2 ZÚR LBK. 
Vysvětlila, že pro naše území to znamená, že byla vypuštěna varianta E2, která byla rezervou pro 
plánovanou rychlostní komunikaci I/35 Turnov-Úlibice. 
Zároveň podala informaci, že dne 2.11.2023 byl na Ředitelství silnic a dálnic ČR učiněn písemný 
dotaz, jestli bylo zadáno a zpracováno krajinářské posouzení a jak je možno do něj nahlédnout. 
Dále bylo ŘSD dotázáno, v jakém stádiu je příprava projektu samotné rychlostní komunikace a jak 
je možné se s ním seznámit. Dopisem z ŘSD ČR dne 15.11.2023 bylo sděleno, že v současné době 
je na všechny čtyři připravované části silnice I/35 Turnov-Úlibice vypsána soutěž na geodetické 
zaměření a na projekt podrobného geologického průzkumu. Našeho území se týká 3.část. Po 
obdržení všech technických podkladů, tj. geodetického zaměření a vlastního geologického 
průzkumu, je možné zahájit veřejnou soutěž na zpracování PD ve stupni dokumentace pro 
stavební povolení jehož součástí bude architektonicko-krajinářské posouzení. Nedílnou součástí 
bude i posouzení souladu s podmínkami dle platného souhlasného stanoviska EIA (posouzení 
z hlediska životního prostředí). Poté budeme vyzváni k součinnosti. 
 
Požádala zastupitele, aby tuto zprávu vzali na vědomí. 

  
K) Antimony 2024  

Paní starostka oznámila, že v roce 2024 plánujeme s Rotou Nazdar tradiční připomínku výsadku 

Antimony na sobotu 13.1. zase pravděpodobně od 13 hodin na náměstí. Je v plánu i letní tradiční 

akce, při které spolupracujeme se Spolkem válečných veteránů československého samostatného 

protichemického praporu. Proběhne v sobotu 4.5.2024. 

Požádala zastupitele, aby tuto zprávu vzali na vědomí. 

Diskuse: 

Poté paní starostka otevřela diskuzi, ve které požádala velitele hasičů o krátké představení jejich 

práce. Jako první se slova ujal pan Borovička, který promluvil za výjezdovou jednotku. Za letošní rok 

vyjížděli celkem 12krát. Šest výjezdů bylo k požárům a šest k technické pomoci. Nezasahovali pouze 

v Rovensku ale také v blízkém okolí. Informuje, že se jednotka pravidelně schází 1x měsíčně a 

soustředí se i na odbornou přípravu. Celkově se snaží ve své práci posouvat kupředu. Dále oznamuje, 

že teď u nich bude jeden z hasičů končit. Už mají náhradu. Přiberou rovnou 4 nové, kteří procházejí 

školeními a čekají již jen na zdravotní prohlídku. 

Slovo si přebírá pan Dlouhý. Ten děkuje městu za podporu. Sděluje, že měli nedávno Výroční schůzi, 

při které zjistili, že jejich příjmy a výdaje jsou téměř vyrovnané z důvodu možnosti pořádání více akcí, 



při kterých mají podporu města. Díky navýšení dotace mohli pro mladé hasiče zajistit pobyt 

v Bedřichově, objednali nové dresy pro děti i dospělé. Dokonce se jim rozrostla i základna. Plánují 

pořádat hasičské soutěže (už přemýšlí o místě) a začali řešit novou sušárnu hadic. Říká, že i když jsou 

Sbor i Jednotka odděleny, snaží se konat jako jeden celek. Z navýšení dotace usuzuje, že si město 

jejich práce váží, a ještě jednou za všechny hasiče děkuje za spolupráci v loňském roce a těší se na 

další. Paní starostka poděkovala za proslovy. Panu Halamovi se líbí, že hasiči táhnou za jeden provaz a 

oceňuje přibírání nových mladých hasičů. Doplňuje, že alespoň se děti účelně zaměstnají a zabaví. 

Pan Borovička dodává, že při 39 členech odpracovali přes 2000 brigádnických hodin a nepočítá do 

toho práci s dětmi. Pan Kroul dodává, že na těch hodinách je to celý měsíc v roce. Paní starostka ještě 

jednou děkuje. Váží si jejich práce s dětmi. Oceňuje, že jsou hasiči pro ně vzorem, a i kdyby to 

vydrželo třeba třem dětem, tak si vychovávají nové následníky. Váží si po uzavření restaurace jejich 

pomoci při přípravě občerstvení na pořádané akce. Paní Tvrzníková za spolek Kutilek říká, že si své 

odpracované hodiny nepíšou, ale pod vánoční stromek se jim podařilo vyrobit spoustu výrobků, které 

se jim podařilo i prodat. Vydělali 10.000 Kč, z nich 6.000 Kč darují mateřské škole a chtěli by darovat i 

2.000 Kč hasičům na podporu nejmenších dětí. Pan Dlouhý za hasiče i děti moc děkuje. Domlouvají 

se, kde si mohou peníze vyzvednout. Paní starostka chválí i činnost Kutilek, která není úplně viditelná, 

ale když je potřeba, tak vždy přijdou s krásnými výrobky na prodej a utržené peníze se pak rozdělí pro 

potřebné. 

Další informace: 

• Hodnotný vánoční dárek v podobě knihy je možné zakoupit na městském úřadu Rovensko p. 
Tr. Jedná se o: 
1. Rovenské letokruhy – autorkou knihy je Bc. Kateřina Matysová. Kronika města zachycuje 

období od vzniku města 1371 do roku 1989. Kniha jsme vydali k 650letému výročí od 
prvních zmínek o Rovensku. Cena 500 Kč. 

2. Český ráj Ráj na zemi. Město Rovensko p. Tr. se spolupodílelo na vydání této knihy. Kniha 
pojednává o krajinné oblasti Český ráj. Obsahuje 576 stran a 1620 fotografií a zachycuje 
celou oblast od Bakova, Jičín, Železný Brod a samozřejmě i Rovensko p. Tr. Cena 450 Kč. 

3. Městečko Rovensko pod Troskami v čase republiky 1918 – 2018 – autorem je pan 
Jaroslav Růžička. Kniha zachycuje proměny našeho města v čase od vzniku republiky za 
celých 100 let. Cena 150 Kč. 

4. Turnovsko z nebe – kniha plná leteckých fotografií zachycuje krásy našeho kraje z ptačí 
perspektivy. Cena 400 Kč. 

 
Bod 11. Usnesení a závěr 
Paní starostka se dotázala návrhové komise, zda usnesení souhlasí s tím, co bylo zde na veřejném 
jednání odhlasováno. Pan Votrubec odpověděl, že usnesení souhlasí s tím, co bylo projednáno. 
Na závěr paní starostka poděkovala všem přítomným za účast na jednání a popřála krásné a hlavně 
klidné prožití vánočních svátků. 
 
 
 
 ……..…………….…………           ….…………………………                    ………………………….. 
      Jiřina Bláhová            Zdeňka Nejedlá                 Jan Šourek 
 
 
 
 



U s n e s e n í  č. 8 
z veřejného jednání zastupitelstva Města Rovensko pod Troskami 

konaného dne 14. 12. 2023 
 
 
Zastupitelstvo Města Rovensko pod Troskami: 
 
I. Schvaluje: 

1. V působnosti valné hromady jako jediný společník společnosti PALDA rekreační středisko, s. r. 
o. (IČ0 6979424) vyplacení jednorázové odměny jednatelce společnosti p. Marcele Smrčkové 
dle článku III, bodu 3.4 Smlouvy o výkonu funkce jednatele a dle návrhu dozorčí rady 

2. Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za užívání veřejného prostranství (příloha č. 1) 
3. Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze vstupného (příloha č. 2) 
4. Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu (příloha č. 3) 
5. Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů (příloha č. 4) 
6. Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

(příloha č. 5) 
7. Doplnění a úpravu rozpočtu na r. 2024 takto: 

Ve výdajové části doplnit položku: DPS - výměna střešní krytiny ve výši   700.000,- Kč a ve 
výdajové části snížit položku: nespecifikovaná rezerva ve výši 700.000,- Kč 

8. Rozpočet Města Rovensko pod Troskami pro r. 2024 jako schodkový s tím, že rozdíl mezi 
příjmy a výdaji plus splátka úvěru plus termínované vklady je krytý zůstatkem finančních 
prostředků r. 2023 takto: 
Příjmy ve výši      33.028.647,00 Kč 
Zůstatek roku 2022 (financování) ve výši  31.000.000,00 Kč 
Celkové příjmy ve výši    64.028.647,00 Kč 
Celkové výdaje běžné i kapitálové ve výši  42.361.979,00 Kč 
Splátka úvěru (financování) ve výši     1.666.668,00 Kč 
Termínované vklady     20.000.000,00 Kč  
Celkové výdaje ve výši    64.028.647,00 Kč 

9. Závazné ukazatele rozpočtu dle upravené tabulky „Návrh rozpočtu Města Rovensko pod 
Troskami na r. 2024“ (příloha č. 6) 

10. Prodej pozemků p.č. 794/1, p.č. 794/3 a p.č. 794/6 v k.ú. a obci Rovensko pod Troskami 
manželům ………………. za cenu 40,- Kč/m2, tj 138.600,- Kč do SJM s tím, že veškeré náklady 
spojené s prodejem hradí kupující. 

11. Podání žádosti o dotaci na rekonstrukci sociálního zařízení budovy základní školy č.p. 213 
z dalších zdrojů.  

12. Podání žádosti o dotaci na sanaci vnitřních prostor zvonice a restaurování zvonu sv. Jiří  
13. Podání žádosti o dotaci na přístavbu mateřské školy 
14. Podání žádosti o dotaci na výměnu střešní krytiny na domě č.p. 421 
15. Bezúplatný převod (bezúplatné nabytí) vlastnického práva města k majetku p.p.č. 2251/3 a 

uzavření Smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku s Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových 

16. Rozpočtové opatření č. 10/2023 (příloha č. 7) 
17. Dodatek č. 22 k Programu obnovy venkova 
18. Základní škole Rovensko pod Troskami přijetí účelově neurčeného finančního daru od 

společnosti DIKÉ ZAHRADY s.r.o. ve výši 30.000,- Kč na podporu mimoškolních aktivit a 
kulturních akcí žáků. 

19. Mateřské škole Rovensko pod Troskami přijetí účelově určeného finančního daru od 
Libereckého kraje v rámci programu Podpora školního stravování v Libereckém kraji pro školní 
rok 2023/2024 v maximální výši 27.240,- Kč. 



20. Zapojení požadavku Rovenska p.Tr. na elektronickou úřední desku v rámci integrovaného 
projektu Mikroregionu Tábor.  

 
II. Bere na vědomí: 

1. Poskytnutí finančního daru Mateřské škole Rovensko pod Troskami, p.o. MUDr. Ester 
Forgačovou pro podporu výchovy a vzdělání dětí předškolního věku ve výši 10.000,- Kč. 

2. Návrh rozpočtu na r. 2024 a návrh střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2025-2026 Základní 
školy Rovensko pod Troskami, p.o. 

3. Návrh rozpočtu na r. 2024 a návrh střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2025-2027 Mateřské 
školy Rovensko pod Troskami, p.o. 

4. Zprávu o výsledku kontroly finanční činnosti DSO Mikroregion Tábor v roce 2023 
5. Zprávu o výsledku dílčí kontroly hospodaření Města Rovensko pod Troskami v r. 2023 
6. Zprávu o kontrole výkonu přenesené působnosti v oblasti správních činností v r. 2023 

(matriky) 
7. Informaci, že Zastupitelstvem Libereckého kraje byla schválena Změna č.2 ZÚR LBK. 
8. Tradiční připomínka výsadku Antimony proběhne v sobotu 13.1.2024 od 13 hodin na náměstí 

ve spolupráci s Rotou Nazdar.  
9. Letní tradiční akce, při které spolupracujeme se Spolkem válečných veteránů 

československého samostatného protichemického praporu, proběhne v sobotu 4.5.2024. 
 
 

 
 
 
 
 
 ………………….…………                       ….…………………………                     ………………………….. 
      Jiřina Bláhová          Zdeňka Nejedlá                     Jan Šourek 
 

 


